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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Mihai Ciupleu, Vasile 
Erdei, Ioan Horgoș și Romulus Tăutu, în numele comunităţii Parohiei Greco-
Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii 
parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

Iubiți credincioși,
În noaptea de 6 februarie 2023, în jurul orei 4 dimineața, un cutremur violent a 

zguduit sud-estul Turciei și nordul Siriei, lăsând în urmă zeci de mii de morți și răniți si 
foarte mulți oameni care au rămas sub cerul liber, din cauza distrugerilor grave, dar și 
de teama de a se adăposti în casele grav afectate. Cifrele victimelor sunt încă provizorii, 
deoarece multe replici au loc în zonele afectate, iar vremea rea îngreunează munca 
salvatorilor. Orașele Iskenderun și Antakya din Turcia au suferit pagube foarte mari, iar 
orașul Alep, al doilea oraș ca mărime al Siriei, se numără printre centrele urbane care 
au suferit cele mai multe daune și victime. Multe clădiri, deja deteriorate de război, 
s-au prăbușit, iar oameni afectați deja de drama războiului, au rămas acum îngropați 
sub dărâmături pierzându-și viața sau pe cei apropiați lor. Foarte mulți copii, persoane 
vârstnice și vulnerabile suferă cumplit în aceste clipe, iar strigătul lor nu trebuie sa 
rămână neauzit. Rugăciunea și caritatea solidară sunt cea mai bună modalitate de a face 
față și de a depăși situațiile difi cile; Experiența persecuției, a războaielor, a catastrofelor 
naturale, dar și a pandemiei ne-au arătat acest lucru și au demonstrat apropierea preoților 
și a credincioșilor noștri față de cei afl ați în suferință.

Episcopia Greco-Catolică de Oradea face apel la rugăciunea și la generozitatea 
credincioșilor venind în ajutorul celor care astăzi suferă de pe urma cutremurului din 
Turcia și din Siria. Credincioșii care doresc să facă un gest de solidaritatea și de apropiere, 
dar și să ofere speranță celor care au pierdut totul, o pot face duminică, 19 februarie 
2023, într-o colectă specială organizată în acest sens. Suma adunată în urma colectei, va 
fi  predată, de fi ecare parohie, Episcopiei Greco-Catolice de Oradea, până la 27 februarie 
2023. Rugăm pe toți credincioșii să se alăture acestei acțiuni în spiritul solidarității 
creștine propovăduite de Evanghelie. Domnul să vă răsplătească pentru binele făcut, iar 
Maica Sfântă să vă ocrotească. 

† Virgil BERCEA, Episcop

Pomenirea tuturor morţilor
sâmbătă, 18 februarie 2023, ora 17.00



Așteptând la ușa banchetului

Cei doi oameni din Templu, vameșul și fariseul, lasă spațiu unor 
frați, doi de asemenea, ce ne interpelează din nou. În prima duminică 
din Triod, meditând abisala diferență dintre o rugăciune ce face apel la 
îndurarea lui Dumnezeu și o alta care, sigură pe sine, se încrede în fapte 
meritorii, am fi  putut cădea în tentația de a crede că de fapt nu contează 
ce faci, din moment ce apelezi la Îndurare. Or evanghelia de astăzi ne 
spune altceva: faptele bune, credincioșia, respectarea poruncilor, au o 
mare valoare în fața lui Dumnezeu și de aceea Tatăl spune fi ului cel 
mare un lucru extraordinar: „totdeauna ești cu mine și toate ale mele 
ale tale sunt”. Adevărata problemă este urmatoarea: binele pe care noi 
îl facem nu trebuie să ne separe de ceilalți. Fiindcă dacă așa este, ne 
înecăm la mal. Imaginea cu care se termină evanghelia este grăitoare: 
fi ul cel mare refuză să intre la banchet. Dacă ar fi  să exagerăm puțin, 
am putea traduce acest gest spunând: „refuz să mă mântuiesc, dacă și 
fratele meu păcătos este admis la mântuire”. Din acest punct de vedere, 
Tatăl are de așteptat doi fi i: pe unul la drumul mare, în fi ecare zi, până 
îl vede venind; pe celălalt la ușa banchetului, pentru a-l convinge să-l 
ierte și el pe fratele risipitor care se întoarce spășit, și să intre la ospățul 
vițelului gras.

E greu să ierți, e greu să te ierți. De aceea Isus, Fiul lui Dumnezeu 
ne este pildă. El, Fiul cel mare, care este tot timpul lângă Tatăl, toate 
ale Tatălui fi ind și ale Lui, se despoaie de avuția Sa și vine în întâmpi-
narea fi ilor risipitori ce suntem. Nu vrea să ne excludă de la banchet, 
ba dimpotrivă: pentru a ne vedea părtași la ospățul veșnic se jertfește 
pentru noi ca Miel nevinovat, ca Pâine dătătoare de viață, ca Băutură 
spirituală.

Că ne simțim fi i mari sau mici, risipitori sau drepți, suntem 
chemați cu toții la convertire. Iubirea de Dumnezeu și de aproapele ne 
cheamă să descoperim tot timpul noi căi și noi maniere de a le trăi. De-
venind frați ne descoperim tot mai mult fi i, devenind fi i ne vom simți 
tot mai mult frați.

PS Claudiu
Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


